
Dagsorden til møde i arbejdsgruppen om kultur, skole, børn, unge og fritid, d. 17. marts kl. 17-19 
i Christianshavns Beboerhus 

Deltagere: Marianne Olsen, Henrik Vilsbøll, Lis Schertiger-Nielsen, John Poulsen, Emma Hjerrild Bech 
(sekretariatet) 

Afbud: Tine Ehlert 

Dagsorden:  

1. Valg af mødeleder 

2. Valg af referent  
3. Restaurations- og nattelivsplanen i høring 

4. Kommende høring om udmøntning af KUBI-planen 

5. Puljeansøgninger (eftersendes af Emma Hjerrild Bech) 
6. Status på lokaler på Christianshavn (punkt fra sidste møde) 
7. Kunststrategi – orienteringsmøde og kommende høring (punkt fra sidste møde) 
8. Kvalificering af foreningslisten (eftersendes af Emma Hjerrild Bech) 
9. Status på forårets decentrale besøg 

10. Eventuelt 

 

Referat:  

1. Valg af mødeleder 

Marianne Olsen blev valgt. 
 

2. Valg af referent  
Emma Bech blev valgt. 
 

3. Restaurations- og nattelivsplanen i høring 

Udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2025 beskriver Københavns Kommunes ambitioner for 
restaurations- og nattelivsområdet. Planen indeholder oplæg til en fælles vision for nattelivet, en 
miljøplan og en restaurationsplan gældende for perioden 2026-2029. Se mere her: 
blivhoert.kk.dk/hearing/159 

Planen er i høring indtil d. 24. april 2025. Arbejdsgruppen skal tage stilling til, om I vil skrive et 
høringssvar. (T.O. Indre By Lokaludvalg afholder borgermøde om planen d. 1. april 2025, kl. 19-21:30 i 
Bethesda, Rømersgade 17.) 

Arbejdsgruppen drøftede bemærkninger til et høringssvar. Overordnet var gruppen positive over for 
planens intentioner og detaljerede forslag. 

Marianne Olsen nævnte, at planens fokus på ”Kultur som omdrejningspunkt” ikke spiller sammen med 
andre indsatser ift. nedlæggelser af biblioteker og kulturhuse. Hvor skulle pengene komme fra til at 
drive mere kultur, når der skæres på kulturområdet? 

Henrik Vilsbøll fremhævede, at kultur også skal blive en mere integreret del af brugen af kanalerne, og 
at dette også skal finansieres.  

https://blivhoert.kk.dk/hearing/159


Marianne Olsen påpegede, at planens fokus på renhold, herunder spuling af hotspotzoner, centrerer sig 
om Indre By. Høringssvaret kunne fremhæve populære pladser på Christianshavn, såsom arealerne 
langs kajen, Krøyers Plads og Papirøen. Selvom flere af arealerne har private grundejere, kunne planen 
afsætte midler til ekstra renhold af omkringliggende kommunale arealer, der grænser op til populære 
private områder, herunder ekstra skraldespande og hyppigere renhold.  

Arbejdsgruppen mente, at manglede et fokus på natteliv på Christianshavn i planen, herunder hvorfor 
kanalrundfarter undtages fra en restriktiv praksis for alkoholbevilling ligesom fastliggende både, og 
hvorfor musikken først skal slukke kl. 22. Der er kommet meget mere turisme på Christianshavn, der er 
blevet en magnet med kanalerne, Reffen, Broens Gadekøkken, Papirøen osv. foruden Christiania.  

Emma sender et udkast til arbejdsgruppen hurtigst muligt, så det kan komme med på dagsordenen til 
det kommende lokaludvalgsmøde d. 26. marts. 

 

4. Kommende høring om udmøntning af KUBI-planen 

Kultur- og Fritidsudvalget skal d. 13. marts træffe afgørelse om forslag til udmøntning af KUBI-planen 
angående lukning og sammenlægning af kulturhuse og biblioteker. Se forslagene i bilag 6 i 
dagsordenspunktet her: https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-
%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-13032025/dagsorden/punkt-6 

Se vedlagte mail fra Kultur- og Fritidsforvaltningen.  

Asbjørn har sendt bemærkninger, der kan skrives ind i et høringssvar.  

Punktet udsættes til næste møde i april, da der er frist for høringssvar d. 16. maj.  

 

5. Puljeansøgninger 

Lokaludvalget har modtaget 5 puljeansøgninger om støtte. Se ansøgninger i separat mail.  

1. Sommerkoncerter i Beboerhuset 

Ansøger om 30.000 kr. til en række sommerkoncerter.  
Anbefaling: Gruppen ønsker ikke at give støtte til projektledelse.  
Arbejdsgruppen anbefaler at give tilsagn om 10.000 kr. i støtte, der øremærkes til honorar.  
 

2. Sonoluma Festival 2025 

Ansøger om 19.500 kr. til en 10-dages udstilling. 
Anbefaling: Gruppen ønsker ikke at give støtte til projektledelse.  
Arbejdsgruppen anbefaler at give tilsagn om 12.000 kr. i støtte øremærket til de tre poster: 
transport af artister, DJ-sets og promovering.  
 

3. Filmfestivalen GENERATION 2025 

Ansøger om 30.000 kr. til en filmfestival på Den Danske Filmskole.  
Anbefaling: Arbejdsgruppen anbefaler at give tilsagn om 10.000 kr. i støtte. Det fulde beløb 
gives ikke, da gruppen ønsker at sprede sine midler.  
 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-13032025/dagsorden/punkt-6
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Kultur-%20og%20Fritidsudvalget/m%C3%B8de-13032025/dagsorden/punkt-6


4. 7AM CLUB 

Ansøger om 9.500 kr. til indkøb af idrætsudstyr til en morgentræningsklub på 
Christianshavns Skole. 
Anbefaling: Arbejdsgruppen anbefaler at give tilsagn om 3.000 kr. i støtte, som er 
øremærket til annoncering. Det fulde beløb gives ikke, da gruppen ikke ønsker at give støtte 
til indkøb af udstyr, da det ikke er klart, hvor udstyret går hen bagefter.  
 

5. Åben Musik og Kultur Scene 

Ansøger om 37.500 kr. til etablering af en åben scene, herunder lokaleleje og 
musikerhonorar.  
Anbefaling: Arbejdsgruppen anbefaler at give afslag. Afslaget begrundes med, at gruppen 
finder lokalelejen meget høj, og gruppen opfordrer ansøger til at søge billigere lokaler, 
hvorved lokalelejen kan holdes inden for budgettet uden støtte fra lokaludvalget.  
 

 

6. Status på lokaler på Christianshavn 

I december spurgte vi Kultur- og Fritidsforvaltningen om et overblik over antal kommunale lokaler og 
belægningen på disse. Se vedlagte svar.  

Gruppen var uforstående over for tallene i svaret fra forvaltningen. Emma afventer svar fra en medarbejder 
i Kultur- og Fritidsudvalget, som ville tjekke op på belægningen.  

Emma samler op på svaret fra forvaltningen og spørger om foreningspladser og aftenskolepladser på 
Christianshavn.  

 

7. Kunststrategi – orienteringsmøde og kommende høring 

I januar deltog Marianne og Emma i et orienteringsmøde om den kommende kunststrategi.  

Marianne og Emma præsenterede kort de store punkter fra mødet.  

- Kunst tænkes ikke ind i udviklingen af Refshaleøen 

- Strategien har ikke kun fokus på skulpturer og facademalerier 

- Ikke bare fokus på kunst, men på om man som beskuer også kan komme på afstand af kunsten.  
- Mere arbejderkunst i tråd med B&W-arbejderen 

- Flere kvinder repræsenteret i kunsten i bybilledet 
- Mere fokus på kulturpersonligheder i Københavns Kommune 

Marianne Olsen foreslog, at man kunne indtænke kunst som en del af indsatsen på torvet med et forslag 
om skiftende installationskunst.  

 

8. Kvalificering af foreningslisten 

Sekretariatet har lavet et udkast til en foreningsliste, som kan bruges ifm. rekruttering til valget til 
lokaludvalg i 2026. Gruppen kan kvalificere listen ved at sætte en stjernemarkering.  
Foreningslisten eftersendes af Emma.  



Punktet udsættes til næste møde.  

 

9. Status på forårets decentrale besøg 

På mødet i januar besluttede gruppen en række besøg i bydelen i foråret.  

- 13. maj Nordatlantens Brygge (Marianne aftaler) 
- 18. august Ejendomsselskabet på Refshaleøen om vinderprojektet (Henrik aftaler) 

Marianne Olsen fortalte, at Nordatlantens Brygge har godkendt mødet d. 13. maj.  

Gruppen dropper mødet på Ungdomsøen, da det ikke hører under Christianshavns Lokaludvalgsområde.  

 

10. Evt.  

Høring om Mangfoldige Børnefællesskaber (se mail fra Christian) 

Gruppen vil skrive et kort høringssvar. Marianne Olsen foreslår, at gruppen anbefaler scenarie 3, som 
beskrevet i høringsmaterialet. Gruppen istemmer. Den beskrevne ulempe ved scenarie 3 om forskelligt 
kvalitets- og serviceniveau behøver ikke ses som en ulempe, da der er forskellige behov.  

Der er et bekymringspunkt om, at Christianshavn bliver klemt i sammenlægningen med Indre By.  

Det ser fornuftigt og fint ud, men ukonkret på nuværende tidspunkt.  

Emma sender et udkast til arbejdsgruppen hurtigst muligt, så det kan komme med på dagsordenen til det 
kommende lokaludvalgsmøde d. 26. marts. 

 

Lis om indretning af lokalet som minibibliotek 

Forslag om at lokaludvalget kan få styr på alle bøgerne og materialerne i lokalet i Beboerhuset. Lis sender 
forslaget omkring Info/Eventgruppen.  

 

11. Kommende møder 

Næste møde er torsdag d. 10. april.  

Mødeplan for 2025 

• 22. april -> flyttes til torsdag d. 10. april kl. 14-16.  
• 13. maj 
• 10. juni 
• 18. august 
• 15. september 

• 20. oktober 

• 17. november 

• 8. december 

 


